

# ပါးဆူညါ

## GO FORWARD

ယွမ်းဘဉ်စီမိၤရှုနကိး  
ထီၣ်ယၤဘဉ်မနုၤလဲၣ်.  
ဝံးဘဉ်ပုၤအံၣ်စရလးဖိ  
ဒ်သိးကလဲၤတၢ်ဆူညါ  
တက့ၢ်. ၂၆.၁၄.၁၅.

ပုၤကညီဘျာထံၣ်ဝုၣ်အတၢ်ပရၢ

နိၣ်ဝုဘဉ် ၂၀၂၀



နိၣ်ဝုဘဉ် (၁၅)သိ, “ဝရံၣ်မိထံၣ်မိမိမိအနွံ”



**ပုဂံကညီဘုရားသံသရာ ၂၀၂၀ နှင့် တက်တော်ထူ**  
**လာထိပ်ပွဲ၊ ထိပ်လော တက်တုံးနွဲ့၊ ခွဲးယပ် ဒီးမလောပွဲ၊ မုဒါ**

၅မိ ၁၄:၂, ထိဟန် ၁၅:၁၆, ထိရူ ၁၈:၁-၃, မးသဲ ၂၈:၁၈-၂၀



**အဲဒီးထာန်တက်ကွဲး**

ကစာယွအဘျူးထူးအဖိုင်တီအယ် (၂၀၂၀) နှင့် အပူအံ ပတုယီအူ လါနိဉ်ဝုဘာဉ်လံန့ဉ်လီ။ လါတလါ အံအပူ နွဲလီအိဉ်ဝဲ ဒ်အမုဉ်ခရ်ဖိဟံဉ်ဖိယီဖိ အနွဲန့ဉ်လီ။ တနံဉ်အံ ခရ်ဖိဟံဉ်ဖိယီဖိအနွဲ တက်တော်ထူမုဉ်ဝဲ - **“ခွဲးယပ်ဂုလောယွဟ့ဉ်ပု ဟံဉ်ဖိန့ဉ်ထာကျဲးစားမာ”** န့ဉ်လီ။

ဒ်ဟီစီနီအာ မုဉ်ဟံဉ်ခိဉ်လောအဒိကန့ဉ် ကစာယွအကလုဒီးမလောပဲအမူအဒါ ဒ်ယွဟ့ဉ်အီ ခွဲးယပ်အသိး, စီနီအာအမါ ဒီးအဖိ, အဒဲဉ်တဖဉ် ဒိကန့ဉ်လူဟီထွဲ ဟံဉ်ဟံဉ်ခိဉ်အံ အသိး, တနံဉ်အံ ပဝဲဟံဉ်ဖိန့ဉ်ထာ ကိးန့ဉ်ကိးထာ ပကကျဲးစားသကိး ဒ်ယွမာပုအသိးတက့ဉ်. လောတီဒိကန့ဉ် ယွအကလုအယ် န့ဉ်ဖိထာဖိပူဖျဲးထီဉ်လော ကလံအူ ထံလုဉ်ဘာတီ ဒီးတင်သံတင်ပုဉ်န့ဉ်လီ။

ဒ်စီယီရူ ယွဟ့ဉ်အီခွဲးယပ်အသိး စံးဝဲ “ယဒီးယပုဟံဉ်ဖိပကမာယွအတီ” အသိး, လောဟံဉ်န့ဉ်ဖိထာ အပူ ပကတူထီဉ်သကိးပသး, ဟံဉ်ဖိသး လောတီဂုဒီးယွ, လောတီမာသကိး ယွအတီမာတက့ဉ်. ခွဲးယပ်ဂုလော ယွဟ့ဉ်ပုန့ဉ် ပဝဲခရ်ဖိဟံဉ်န့ဉ်ဖိထာ ကိးန့ဉ်ဒဲး ပကဟံးန့ဉ်ဒီး ကျဲးစားလောတီဘဉ်ယွသးအပူတက့ဉ်.

မိယွအတီဆိဉ်ဂု, ယွအတီသးခုဒီး တက်ယုတီဖိ ကအိဉ်ဒီးပပုကညီဘုရားသံသရာ ဟံဉ်ဖိယီဖိ ကိးန့ဉ် ကိးထာတက့ဉ်.





# နတ်ရွှင်အတတ်ကျွေး

မိလဲအညူအပုပေးလံာ်ဖိကိးက ပုဲဒီးတၢ်သုၣ်သးခု၊ တၢ်သုၣ်မံသးမုာ်ဒီး တၢ်ယူတၢ်ဖိထီဘိန့ၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်လၢယွၤအတၢ်အဲၣ်, အတၢ်သးအိၣ်ဒီးအတၢ်ဆုၢ်တၢ်တူၤပုၤသးဒီး ပတုၤယီၤကဒီးဆူလိနီၣ်ဝဲဘၢန့ၣ်အပူၤ ပုဲဒီးယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဝဲအသိအသိသ့ၣ်တဖၣ်အယိ, အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်စံးဘျးစံးထီၣ်ပတြၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလိနီၣ်ဝဲဘၢန့ၣ်အပူၤအံၤ ပအိၣ်ဒီး နွံလီၤဆီလၢအမ့ၢ် “ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိ” အနွံ န့ၣ်လီၤ. **ဆၢကတီၢ်လၢအပူၤကွၢ် ဖဲ နွံလီၤဆီ နိသိးအံၤ အဆၢကတီၢ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, သးကျဲၤမၤန့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆီသ့ၣ်တဖၣ် လၢဟံၣ်ဖိယိဖိ န့ၣ်ဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤတၢ်အိၣ်အသး ပသးကျဲၤမၤန့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆီလၢသ့ၣ်အပူၤ မ့ၢ်တညီဒီး ဝဲဘၢန့ၣ် လၢပဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိအံၤ ပကဟံၣ်သ့ၣ်ပဟံၣ်ဒီး သးကျဲၤမၤန့ၢ် နိပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်တက့ၢ်. ဟံၣ်ဖိလၢကစၢ်ယွၤလိၣ်ဘၣ်ဝဲအံၤ တမ့ၢ်ထဲလၢပကအိၣ်ကဒု, အိၣ်အိၣ်ဆိးဒီး မုာ်လၢသးခုထဲလၢနီၣ်ဝဲ အတၢ်လၢတၢ်ပုဲအဂီၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဒီးသိး ပကအိၣ်မူဟံၣ်ဖိထီၣ် ဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိအကံၢ်လဲထုးစိ လၢအမ့ၢ်မူခိၣ်ဘိမုာ်အကဒုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိလၢအိၣ်တၢ်ခိၣ်ပုၤ လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤ ဒီး ဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိလၢအဟံၣ်ဖိထီၣ်ယွၤတၢ်အဲၣ် ဒ်အမ့ၢ်ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်နီၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဝဲခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အိၣ် ဒီဖျိလၢကစၢ်ယွၤအယိ, ပမ့ၢ်ဒီးပၢဒီးဆုၢ်အသးလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်ဒီး သပုၤကတၢ်ဟံၣ်ဖိအံၤ ကပုဲဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်ယူတၢ်ဖိး ဒီးတၢ်သုၣ်မံသးမုာ်န့ၣ်လီၤ.**

**ပသ့ၣ်ညါလၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်** ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖိထီၣ်အိၣ် လၢခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်အဘိဒီး အတၢ်မ့ၢ်တၢ်အံၤဒီးသန့ထီၣ်အသး လၢခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိ လၢအသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤအဂီၢ်ဘိသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤ အသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤစ့ၢ်ကိး ဂံၢ်ဘိကစၢ်ဝဲဒီး သပုၤကတၢ်တၢ်အိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီး တၢ်မူထီၣ်ဂဲထီၣ်မၤအသးတသ့ဝဲဘၢန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢ လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤ ဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်ဘိမ့ၢ်ဆူၣ်ဝဲလၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤဒီး, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤအသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤဂံၢ်ဘိကဆူၣ်ဝဲ ဒီးကမူထီၣ်ဂဲထီၣ်, ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် သပုၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ် အသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤ အတၢ်အိၣ်တၢ်ခိၣ်ပုၤဒီး အတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘိဆူၣ်အဂီၢ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်လိၣ်ဝဲနီၣ်နီၣ်လၢ ပတၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢ Covid-19 အဆၢကတီၢ်အံၤ ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ပုၤ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒိသိးပကအိၣ်ဘၣ်လၢဟံၣ်ဖိဒီးအံၤထွဲကွၢ်ထွဲ, ကဟုကယာ်မၤဆူၣ်ထီၣ်က့ၤ ပဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိသ့ၣ်တဖၣ် အသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဆၢဂုၤဆၢဝဲဘၢ ပုၤကညီဘျးထံခဝဲရၢၣ်ဖိလံာ် ဟံၣ်န့ၣ်ဖိထၢဖိကိးန့ၣ်ဒီး “ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ဟံးန့ၢ် တၢ်ခွဲးယာ်ဒီး မၤလၢပုၤသကိးမူဒါ” ဒီဖျိ သ့ၣ်ထီၣ်ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်နီၣ်ဝဲတဖၣ် လၢအပုဲဒီးတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘိဆူၣ် လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤဒီး ဖံးသကိးမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤ ပုဲဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်ယူတၢ်ဖိးလၢယွၤအလၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမူ  
နတ်ရွှင်  
ပုၤကညီဘျးထံခဝဲရၢၣ်



# ဟီၣ်ခိၣ်ကပိၣ်တၢ်မၤလိ (Land Seminar)

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ် ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂ့ၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်(CSSDD)ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး Land Seminar ခံသီတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢ Zoom, Online ဖဲလိနိၣ်ဝုဘၢၣ်(၅)သီ တုၤ (၆)သီ, (၂၀၂၀)န့ၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတၢ်မ့ၢ် သရၣ်တုၣ်လုၤအိၣ်(GPI) ဒီးအဝဲဟ့ၣ်ခိၣ်နီၤလီၤတၢ်ဂ့ၤတဖၣ်မ့ၢ် ဟီၣ်ခိၣ်ကပိၣ်သဲးသန့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤလိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ခဝုၣ်ရၢၣ်ဝဲၤလီၤပုၤမၤသကိးတၢ် ဒီးကီၢ်ခိၣ်နီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်, ဒီးပုၤမၤလိသကိး တၢ်လၢကလံၤကျိၤအိၣ်ဝဲတကယၤလျီၤဆံအဘၢၣ်ကပိၣ်န့ၣ်လီၤ.



## တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ



ဗုဗုဘးအူကံၤ ဒီး ဝဲပံၣ်ရံၣ် ချးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဖျိထူန့ၣ်(၅၀) ပုၤထီၣ်ဖဲလိနိၣ်ဝုဘၢၣ်(၂)သီန့ၣ်အသိလၢတၢ်စံးဘျးဒီးတၢ်သးအိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးလဲၤဆူညါမဲးကစံးအသိယုၢ်ယီၤစုတၢ်အိၣ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၢတကလီၤခံကလးယုကထိဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ်ပံၣ်ဒီးဗုဗု လၢတၢ်စံးဘျးယုၤတဘျီအံၤ,အိၣ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်မၤသကိးတၢ် ဒီးလဲၤဆူညါမဲးကစံးအသိန့ၣ်လီၤ. မိယုၤလၢအမူဝဲတကအမံၢ်ကလဲၤတၢ်ဒီး ဝဲပံၣ်ဂုၤထီၣ်ဘိတထံၣ်ယီ, လၢတၢ်ဖျိထူမၢ်နံၤသးခုတဘျီအံၤ, ယုၤကမၤပုၤသုတၢ်တီၢ်ဟံခဲလၢၣ်, သုကသးခု သးမုၢ်, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချလၢနီၢ်ခိၣ်ဒီးသး, သုကမုၢ်လၢသးခုဘၣ်လၢယုၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤကဒုဖိလံၤကိးနံၤယုၢ်ဒီးဖိလံၤဒူၣ်ဖိထၢဖိကိးဂၤတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဗုဗုDavid Tha(USA)အိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးယုၤ လၢချးန့ၣ်ဘၣ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤပုၤထီၣ် (၇၇)ဝိတဝီအသိ, လဲၤဆူညါ မဲးကစံးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤဘျၢ တကလီၤခံကလးသၢကထိဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ်ဗုဗုလၢ မိန့ၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤအသိတဝီအံၤ,ကဟဲစိၣ်န့ၣ်န့ၣ်တၢ်သးခုတၢ်သးမုၢ်, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချလၢနီၢ်ခိၣ်ဒီးနီၢ်သး, နကလဲၤခိၣ်ဖျိဘၣ်ဒီး မုၢ်နံၤသးခု တဖၣ်ပုၤယုၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအိၣ်ထီၣ်ယုၢ် ဒီးန့ၣ်ဖိထၢဖိကိးဂၤ တက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်လီၤ.







# တၢ်စံးဘျးဆၢဂုၤ

လဲၤဆူညါမဲးကစံးဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤဘျၣ်လီၤဆီၤ ဒီဖျိဖံသရၣ်မုၢ် ထူမုၢ်အလံၤမုၢ် နီၢ်Matilda ဒီးအဟံၣ်ဖိယိဖိ(ကီၢ်အမဲရကၤ) တကလီၤခံကလးယုကထိယံကယၤဘးတီတီန့ၢ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ်နီၢ် Matilda ဒီးအဟံၣ်ဖိယိဖိဒိၣ်မး လၢသး အိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးဘီမုၢ်တၢ်ဖိးတၢ်ဒီဖျိလဲၤဆူညါမဲးကစံး အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ် ထီထီၣ်အကီၢ်အယိန့ၢ်လီၤ. ဆၢဂုၤဘၣ်သုလၢ မံယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအါ ကလီၤ ဘၣ်လၢသုလီၤထူးထူးတီၤတီၤ, သုကမၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, ပူၤဖျဲးဒီး တၢ်ကီၤခဲကိးမံၤ, ဒီတၢ်မုၢ်လၢတီၢ်ဟ်အိၣ်အသိး န့ၢ်ဖိထၢဖိကိးဂၤကဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်လၢပဲၤဟဲလၢယွၤထီၣ်တထံၣ်ယီတက့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်ဆၢဂုၤန့ၢ်လီၤ.

သရၣ်မုၢ်ရၤယု နိဉ် (ကီၢ်အမဲရကၤ) စံးဘျးယွၤလၢဖိမုၢ်ခံဂၤတဂၤ နီၢ်ကဲန့ၢ်ကဟိ ချးန့ၢ်န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆၢက့ၤတဆံယိးဝီတဝီ (၅.၁၁.၂၀၂၀)နံၤအယိ ယုၣ်ယီၤစုတၢ်အိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၣ် လၢလဲၤဆူညါမဲးကစံးအကီၢ် တကလီၤခံကလးသၢကထိ ဘးတီတီန့ၢ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ်သရၣ်မုၢ် လၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤဒီဖျိဂံၢ်ထီၣ် ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤ အယိန့ၢ်လီၤ. ပဆၢဂုၤဘၣ်ဖိမုၢ်နီၢ်ကဲန့ၢ်ကဟိ လၢချးန့ၢ် န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆၢက့ၤအသီတဝီ အံၤ,မံယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအါကလီၤဘၣ် လၢ နလီၤ,နတၢ်တီၢ်ဟ်မုၢ်လၢကလၢပဲၤထီၣ်ဘး, နကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်လုပစီ တၢ်ကီၤခဲကိးမံၤ, နကဒိၣ်စိလၢယွၤဒိၣ်အယိ, နကမ့ၢ်တၢ်သးခု လၢဖိပါ န့ၢ်ထၢအကီၢ်, နကလဲၤဒီဖျိဘၣ်နမုၢ်န့ၢ်မုၢ်သီတဖၣ်ပဲၤတၢ်သးခုတၢ်ဂံၢ်ဘါ လၢနီၢ်ဒီနီၢ်သးယုၣ်ဒီးပုၤလၢဘၣ်ထွဲဒီးနၤကိးဂၤတက့ၢ်.



သရၣ်ဒိၣ်ဆၢမုၢ်ရံၣ်မိၣ် ဒီးအန့ၢ်ဖိထၢဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျး ယွၤတဘျီယီ ယုၣ်ယီၤစုတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံး တကလီၤခံကလး ယုကထိဘးတီတီ န့ၢ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးန့ၢ်ဖိထၢဖိတဖၣ်ဒိၣ်မးန့ၢ်လီၤ. ထီဘိ လၢတၢ်အဲၣ်တၢ်သးအိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး လဲၤဆူညါမဲးကစံး, လဲၤဆူညါ စဲကျဲးတးအယိ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးန့ၢ်ဖိထၢဖိကိးဂၤကသးခုသးမုၢ်, အိၣ်ကုး အီပဲၤ,မုၢ်လၢသးဖဲဘၣ်လၢယွၤတၢ်အဲၣ်ကဒုဖိလၢတထံၣ်ယီ, ဒိၣ်ထီၣ် အါထီၣ်လၢယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤပူၤ ဒီးတၢ်တီၢ်ခဲလၢကလၢပဲၤထီၣ်ဘး လၢယွၤ တၢ်မၤပူၤတပယုၣ်ယီတက့ၢ်န့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်စံးဘျးဆၢဂုၤထုကဖၣ်လီၤ.



# တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ



တံတၢ်စီၤဣၣ်သီၣ်ဘျး(ကိး)စီၤဂ့ၤဘျးဒီး ဒီးနီၣ်စတဲလၢ်သး တၢ်ဖျါပဲၤထီၣ် (၄၃)နံၣ်ဖဲ (၁၅.၁၀.၂၀၂၀)နံၣ်, သရၣ်မူလၢ်ဝါ ဒီး နီၣ်ဝါဂ့ၤထူ တၢ်ဖျါ ပဲၤထီၣ် (၁)နံၣ်ဖဲ(၉.၁၁.၂၀၂၀)နံၣ်အယံ စံးဘျး ယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျး လဲၤဆူညါမဲးကစံ သၢကလးဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျး ဟံၣ်ဖိယီဖိ ခံၣ် လၢအယုၣ်ယီၤ စုတၢ်ဟ့ၣ်မၤ ဘျးအယံလီၤ. ပဆၢဂ့ၤဘျးသုကိးဂၤ လၢသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, ပဲၤ ဒီးတၢ်သ့ၣ်သးခု, ပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်တၢ်ကံ့, တၢ်ယုတၢ်ဖိး လၢယွၤဘိမုၢ် တၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤ ကမၤသကိးဘျးတၢ်ထီၣ်ဘိ, သုကချးန့ၣ်ဘျး နံၣ်သး ခုအမုၢ်နံၣ် အဝီတဖၣ်အဝီ ယုၣ်ဒီးန့ၣ်ဖိထၢဖိတက့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤ ထုကဖၣ်လီၤ.



လဲၤဆူညါမဲးကစံဒီးန့ၣ်ဘျးတၢ်မၤဘျး တကလီၤယံကလးဘး တီတီ ဝီဖျါဖုသရၣ်ဒိၣ်သးဒုစံးဘျးယွၤလၢချးန့ၣ် နံၣ်အိၣ်ဖျါဆၢဂ့ၤ (၆၀) ဝီတဝီ စီၤဂ့ၤလ့ၢ်ထူ နံၣ်အိၣ်ဖျါဆၢဂ့ၤ(၂၉)ဝီတဝီ ဒီးစီၤမူမူအိၣ် နံၣ်အိၣ်ဖျါဆၢဂ့ၤ (၃)ဝီတဝီအယံန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘျးဖုသရၣ်ဒိၣ် ဒီးဖိလံၤခံၣ်ဂၤ လၢသုနံၣ် အိၣ်ဖျါ ဆၢဂ့ၤအသီတနံၣ်တဘျီအံၤကဟဲစီၤန့ၣ်သုတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါ, တၢ်အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချ့,တၢ်သ့ၣ်သးခု,သးသမူတၢ်လဲၤဆူညါ သုကချးန့ၣ် ဘျးကဒီးနံၣ် အိၣ်ဖျါဆၢဂ့ၤအဝီအသီတဝီဝံၤတဝီ, တၢ်လၢတၢ်ပဲၤ သုကဒီးန့ၣ်ဘျးဟဲ လၢယွၤထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



လၢခၢ်ဘိမုၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤအဂီၢ် ပဒီပုၢ်ဝါစီၤအိၣ်စိ(စုကဖိ) အိၣ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်မၤသကိးတၢ် အယံလဲၤဆူညါမဲးကစံဒီးန့ၣ်ဘျးတၢ်မၤဘျး သၢကလီၤဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘျးပဒီပုၢ်ဝါလၢ ယုၣ်ယီၤစုတၢ်အဲၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အယံန့ၣ်လီၤ. မိယွၤပကစၢ်လၢအလၢပဲၤဒီး တၢ်ကိးမံၤပဟ်အိၣ်လၢ မူခိၣ်ကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, ကလဲၤတၢ်ဒီးန့ၣ်, ကမၤပဲၤန့ၣ်ဒီးယွၤအတၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်အါ, လၢနတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ဒီးတၢ်ကဲဘျး ကဲဖိၣ်ကအိၣ်ဝဲအါန့ၣ်အလီၢ်, ဒ်နတၢ်တီၢ်ဟ်မုၢ်လၢ်အိၣ်အသိးနကလဲၤဒီဖျါဘျးပဲၤဒီး တၢ်သးခုတၢ်သးမုၢ်ထီၣ်ဘိ ယုၣ်ဒီးပုၤလၢဘျးထွဲဒီးန့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်ဆၢဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.



# တၢ်မၤလၢကပီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်ကတိၤကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျိၤ အိၣ်ဒီး “တၢ်မၤလၢကပီၤအတီၤတဆံၣ်ကိၣ်ဖိ လၢအဖျါထီၣ်တၢ်ဒီးစဲးယုၣ်ဒီး တၢ်လၢကပီၤ (၄)ဘျဲးဒီး ဆူအဖီဒိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ” အံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအံၤ ပဲ(၆.၁၁.၂၀၂၀)နံၤ, ဟါ(၂၅:၀၀)န့ၣ်ရံၣ်, Zoom, Online န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပုၤဟၤလီၤဆူဒ်နီၤမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်မိစဲးသ့, ပုၤကတိၤဟ့ၣ် ကံၤဟ့ၣ်ဘါတၢ်မ့ၢ် သရၣ်မုၢ်မုၢ်ဒိၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆူဒ်နီၤ ဖးဖျါထီၣ်တၢ်မၤလၢကပီၤအလံာ်အုၣ်သး ဒီးနီၤဆၢန့ၢ်ဖိ ကတိၤစံးဘျူးက့ၤတၢ်လၢကိၣ်ဖိခဲလၢကအၢၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ပုၤထုကဖၣ် တၢ်အလၢအပုၤမ့ၢ် သရၣ်မုၢ်ကကီၣ်ထု ဒီးပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပုၤကတိၤမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ယုၤဒုးန့ၣ်လီၤ.

ကိၣ်ဖိလၢအဒီးန့ၢ်တၢ်လၢကပီၤ(၄)ဘျဲး ဆူအဖီဒိၣ်ခဲလၢကဟံၣ်ဖိၣ် အိၣ်(၁၇)ဂၤ န့ၣ်လီၤ.



# တၢ်စံးဘျူးဆၢဂ့ၤ

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ် ပၢ်သရၣ်ဒိၣ်စီၤအိၣ်စ့ လဲၤပုၤကွံာ်ဟံၣ်ဒိၣ်အဂီၢ် သရၣ်စီၤသးစ့ၤ ဒီး ဒီပုၤဝဲၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်မၤဘျဲး လဲၤဆူညါမဲးကစံ ယံာ်ကလးဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပဲစံးဘျူးဘၣ် ဒီပုၤဝဲၣ်တဖၣ် လၢအဟ့ၣ်မၤဘျဲးတၢ်အယိၤလီၤ. ပဆၢဂ့ၤဘၣ်သုကိးဂၤ လၢသုကအိၣ်ပုၤဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်, ပုၤဂံၢ်ပုၤဘါ, ပုၤဖျဲးဒီးတၢ်ဆူးအဆါသီ, ယုၤကဆိၣ်ဂ့ၤသုတၢ်ဖိးအိၣ်မၤအိၣ်ကိးမံၤ, ပၢ်လၢ လဲၤပုၤကွံာ်ဟံၣ်ဒိၣ်တဂၤ အတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါ, အတၢ်သိၣ်တၢ်သိကအိၣ်ဒီးသ့, သုကမၤလၢကပီၤဘၣ်ယုၤ ဝဲသ့အိၣ်တပူၤလၢလၢတက့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤ ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သးပုၤကိၣ်ဖျါ ဒီးသးပုၤမုၢ်ဖိယံၤ(လၢကထုမိၢ်လၢကထုပၢ်)အိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျူးယုၤလၢတၢ်ဖျါပုၤထီၣ် (၃၁)နံၣ်ဒီးဖိတဖၣ် ဖျါထီၣ်တီၤထီၣ်, တနီၤ ဖျါထီၣ်ပုၤစိမိၤ, ဒီလုၣ်ကိၣ်, စံးဘျူးယုၤလၢအဆၢဒိၣ်ဖျါ ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤဒုၣ်ထာ အယိၤအဝဲသ့ၣ်ယုၤဟံၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျဲး ခံကလီၤ ယံာ်ကလးခံကထိးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျူးဘၣ်ပိၢ်ခံၤဒီးဖိလဲၤဒုၣ်ထာကိးဂၤန့ၣ်လီၤ. မိပုၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဖိခွါဒိၣ်(မ့ၢ်ပၤကီၢ်)ဒီးအပုၤဟံၣ်ဖိမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဖိမုၢ်ဒီးအပုၤဟံၣ်ဖိမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဖိခွါလၢကဲ အမဲရကၤသးမ့ၢ်ဂ့ၤဒီးဖိခွါလၢအမ့ၢ်ကိၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ဆၢဂ့ၤဘၣ်သုကိးဂၤ လၢသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲန့ၢ်န့ၢ်ဒါ, သုကလဲၤ ဒီဖျါသကိးဘၣ်သးသမူတၢ်လဲၤကျဲဆူညါ လၢသုတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, သုတၢ်ဖိးတၢ်မၤဒုၣ်ဝဲစ့ၣ်ပုၤဒီးယုၤဘျူးထူးဖျါတီၤအါထီၣ်ဘိသုတၢ်မုၢ် လၢကလၢပုၤတက့ၢ်န့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



### တၢ်ဒီးဘဉ်သ့ဉ်ညါ

#### ဘဉ်ထွဲဒီး

တၢ်သးကျဲၤ ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ် ဟိံမုဉ်တၢ်ကရၢကရိ ပုၤထီဉ်နံဉ်(၁၀၀)

#### ယူဘလံၤ

#### တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤ

မိကစၢ်ယွၤလၢအမူဝဲတကၤ အတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤအါ လီၤဘဉ်လၢ ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ်ဖိလံၤကိးဂၤဒဲးအလီၤတက့ၢ်. ပအိဉ်ဒီးတၢ်စံဉ်ညီဉ်အာဉ်လီၤ ဒီးပကတၢ်ကတီၢ်ဟံစၢၤတၢ်လံ ပသးလၢ ပကသးကျဲၤမၤ ခဝုရၢဉ်ဟိံမုဉ်ကရၢကရိ ပုၤထီဉ်နံဉ်(၁၀၀) ယူဘလံၤတၢ်ရဲဉ် တၢ်ကျဲၤ ဖဲလိဒိာ်စ့ဘဉ် (၂၉-၃၀)သီ, (၂၀၂၀)နံဉ် ဖဲဝုတၢ်အဲဉ်, ကီၢ်ဒဝဲာ်ဘျဲး, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ်ကမျၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ် တချုးဘဉ် (၁)သီ န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ဒီဖျိဆၢကတီၢ် တၢ်အိဉ်သးဒီး တၢ်ဆူး တၢ်ဆါအတၢ်ဘဉ်ကူဘဉ်ကံသ့ဉ်တဖဉ် အယီ ပသးကျဲၤမၤတသ့လၢဘဉ်န့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်န့ဉ်အယီ ပုၤကညီဘျာထံ ခဝုရၢဉ်ကမံးတံာ်မၤတၢ် ဒီးဟိံမုဉ်ဝဲၤကျိၤကမံးတံာ် ဘဉ်သ့ဉ်ဘဉ်သးဒီး စံဉ်ညီဉ်အာဉ်လီၤဝဲလၢ ပကသးကျဲၤမၤက့ၤတၢ်ရဲဉ် တၢ်ကျဲၤအံၤ လၢ(၂၀၂၁)နံဉ်, ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ်ကမျၢ တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တချုးဘဉ်(၁)သီ န့ဉ်လီၤ.

ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘဉ် ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ်ဖိလံၤကိးဂၤ ကအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့လၢ နီၢ်ဒိနီၢ်သးဒီးပနာ်လၢ ကနာ်ပာ်စၢၤ တၢ်အိဉ်သးတဖဉ်အိဉ်ဒီး တၢ်ထုကဖဉ်ဆိဉ်ထွဲန့ဉ်လီၤ.

ဟိံမုဉ်ဝဲၤကျိၤ  
ပုၤကညီဘျာထံခဝုရၢဉ်

### တၢ်ခိးဘျးဆၢဂ့ၤ

လဲၤဆူညါမဲးစံး ဒီးန့ဉ်ဘဉ် တၢ်ဟ့ဉ်မၤဘျဉ် ခံကလီၤဘး တီတီ ဒီဖျိ သရဉ်မုဉ်မူကတီၢ် (KKBC, Saint Paul, Manisota, USA)ချုးန့ဉ်အိဉ်ဖျဉ်ဆၢဂ့ၤ (၆၃) ဝီတဝီ ဖဲလိနိဉ်ဝုဘာဉ်အယီန့ဉ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘဉ် သရဉ်မုဉ် လၢ မိယွၤတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤအါ ကလီၤဘဉ်လၢန့လီၤ, နကပုၤဒီးတၢ်သးခု တၢ်သးမုဉ် လၢဘီမုဉ်တၢ်ဖဲး သကိးမၤသကိးတၢ်အပူၤ, ယွၤအဘျးထူးအဖိဉ်တီၤ ကလူၤဟိံထွဲန့ဉ် ဒီးနကမုဉ်လၢသးခုဘဉ်ဒီးလၢ ယွၤတၢ်အဲဉ်ကဒုဖိလံထီဘီ ယုာ်ဒီး ပုၤလၢဘဉ်ထွဲဒီးနတက့ၢ်န့ဉ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖဉ်ဆၢဂ့ၤန့ဉ်လီၤ.



# တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤပံၤဒီးပုပု

(ကီၢ်ဖၢၣ်အိၣ်မိၣ်လမ့ၣ်, ရၢမတံကဝီၤ, ထံဝၣ်ဘျီခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်)

ဖဲ(၃၀.၉.၂၀၂၀)နံၤပုပုသးပုၤဖိၣ်ဒိၣ် ချးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ (၆၆)ဝိတဝီ ဒီး ဖံၣ်နီၣ်စၢၤဂ့ၤ(ကိး)ဖံၣ်နီၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ(၆၁) ဝိတဝီအယံ အိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျး စံးဖိၣ်ယွၤတၢ်ဘျီတၢ်ဘိဝံၤ, ယုၤယီၤ စုတၢ်အဲၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီခရံၣ်လီၤဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.



ပံၤစံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ် ပံၤဒီးပုပုသးပုၤဖိၣ်ဒိၣ် ယွၤတၢ်ဆိၣ် ဂ့ၤအါ, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်လၢတၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်မၤပူၤ, သုတၢ်တီၢ်ဟံၣ်ခဲလၢက လၢပုၤထီၣ်ဘး, တၢ်လၢသုအဲၣ်ဒီးတဖၣ်ဖဲအလီၢ် အိၣ်လၢပုၤကညီတသ့ၣ်ညါဘၣ်န့ၣ် ယွၤကမၤပုၤန့ၢ်သုထီၣ်ဘိ ယုၤဒီးန့ၣ်ထၢ လၢဘၣ်ထွဲဒီးသုတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



## တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤသရၣ်မုၢ်အဲလး

သရၣ်မုၢ်အဲလး (Melbourne, Australia) စံးဘျးယွၤလၢ ချးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ(၅၇)ဝိတဝီ ဖဲ(၂၂.၁၁.၂၀၂၀)နံၤ အယံ စံးဘျး ယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျီခရံၣ်လဲၤဆူၣ်ညါမဲးကစံ တကလီၤဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ် သရၣ်မုၢ် ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ပဆၢဂ့ၤန့ၢ် လၢနံၤအိၣ် ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ ကဟံၣ်န့ၢ်န့ၢ် ယွၤအဘျးထူးဖိၣ်တီၤအါ, ဒီးန့ၣ်ပုၤန့ၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ် ခုသးခု, တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပုၤဒီးန့ၣ်ချး န့ၢ်ဘၣ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤအဝီတဖၣ်အဝီ ဒီးဂံၢ်ထီၣ် ဒွဲးထီၣ်ဘၣ်ယွၤတၢ်ဆိၣ် ဂ့ၤအါ ယုၤဒီးဟံၣ်ဖိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်ဖိၣ်ထၢဖိၣ်ကိးဂၤ မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

## သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်စ့အန့ၣ်ပိထၢပိဒီးအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိၣ်အတၢ်စံးဘျး

စံးဘျးဘၣ်က့ၤ ကီၢ်တက့ၣ်လံၢ်စိဆံၣ်ကိၢ် ဒီးကိၢ်ဖိၣ်လီၢ်လံၢ်ကရၢ, ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် စံးယိၣ်လုၢ်, ပျီန့ၢ်မု, နၢမုလုၢ်, အ့စ့ၣ်K.B.C, ပုၤကညီဘျာထံတမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် (ယုၤဒၤသၣ်သရိၣ်), တက့ၣ်စ့ၣ်ခိၣ်ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်, တက့ၣ်စ့ၣ်ခိၣ်ကဝီၤ ဖိၣ်မုၢ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဒီးတံၤသကိးကိးဂၤ လၢအဟံၣ်ဖျါထီၣ်အတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ကဟုကယံ ဖဲသရၣ်ဒိၣ်အိၣ်စ့ ဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါအါမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဟံၣ်ဖိၣ်ဖိၣ်ဘၣ်မိၣ်ဘၣ်မးအါမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဝီဖျါလၢတၢ်ထုကဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီးစုအတၢ်မၤဂ့ၤတဖၣ် အယံန့ၣ်လီၤ.

လၢဟံၣ်ဖိၣ်ဖိၣ်ဒီးအ့ဘျးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခဲလၢကဘၣ်စး, သရၣ်စီၤသးစူၤစ့ (စံးယိၣ်လုၢ်)



# တၢ်ဆိးတၢ်သ့ၣ်ညါ

လၢအဆိ သးအိၣ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ် ပုၤကညီဘျၢထံ ခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤ, မံၤယွၤပကစၢ် အတၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ အိၣ်အအါ ကလီၤဘၣ်လၢသ့ဝဲကိးဂၤအလီၤ ထူးထူး တီၤတီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ဒီပုၤဝဲၤယွၤအပုၤမၤသကိးတၢ် ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤသ့ၣ်ဇၢ န်ပသ့ၣ်ညါ တၢ်လံၤအသိး တနံၣ်အံၤ ဒီဖျိ Covid-19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ အတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ကံးဒီး အတၢ်ဆိၣ် သနံးအယိ ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီ လၢပကသးကျဲၤ မၤအီၤဖဲ, လါဒိၣ်စ့ဘၣ်(၃၀)သီ, (၂၀၂၀)နံၣ်တုၤ လါယနူၤအါရံၤ (၃)သီ, (၂၀၂၁)နံၣ်, ဝုၢ် တၢ်အဲၣ်, ကီၢ်ဒဝဲၤဘျးအံၤပသးကျဲၤမၤအီၤတသ့လၢဘၣ် န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ပုၤကညီ ဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ကမံးတၢ်မၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိး လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဝဲၤ စံၣ်ညီၣ်အၢၣ်လီၤသကိး လၢ ခဝုၣ်ရၢၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီအံၤ ကဘၣ်တၢ်ဆိတလဲ သးကျဲၤက့ၤအီၤ ဒ်လံာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

- ▶ တၢ်ဆၢကတီၢ် - တယၢ်ဟ် လၢကမ့ၢ်ဝဲ ဖဲ လါဒိၣ်စ့ဘၣ် (၂၉) သီ, (၂၀၂၁)နံၣ် တုၤလါယနူၤအါရံၤ(၂)သီ,(၂၀၂၂)နံၣ်.
- ▶ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ - ဝုၢ်တၢ်အဲၣ်, ကီၢ်ဒဝဲၤဘျး
- ▶ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် - ကမ့ၢ် ဒ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢဘၣ်တၢ်ယုထာ ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါ တုၢ်အီၤလၢ (၂၀၂၀)နံၣ်အဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယုသကိၣ်ကညးဘၣ်စ့ၢ်ကိး ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤ လၢကသ့ၣ်နီၣ်ထုကဖၣ် အါအါ ဒ်သိးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ကအိၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲ ဒီး ပကသးကျဲၤမၤဘၣ် ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖးဒိၣ် (၁၀၂) ဘျီတဘျီအံၤ ပုၤဒီးယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ, ဒ်တၢ်သးကျဲၤတီၢ်ဟ်အီၤအသိး ကသ့ဝဲ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်ယွၤဒုးမူ  
နံၣ်ခွဲၣ်  
ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်